
Plats och tid Borås Kongress, Akademiplatsen 2, torsdagen den 18 mars 2021 kl 18:00-21:29 

Beslutande ledamöter i salen 
Per-Olof Höög (S), Anne-Marie Ekström (L), Ulrik Nilsson (M) och Yvonne Persson (S). 

Beslutande ledamöter via Teams 
Per Carlsson (S), Sara Andersson (S), Micael Svensson (S), Liridona Rexhepi (S), Sead Omerovic (S), Marie 
Samuelsson (S), Anders Jonsson (S), Ylva Lengberg (S), Ulf Olsson (S), Bengt-Arne Bohlin (S), Therése 
Björklund (S), Mohammed Kossir (S), Abdullahi Warsame (S), Malin Carlsson (S), Kent Hedberg (S), Rose-
Marie Liljenby Andersson (S), Lars-Åke Johansson (S), Ninni Dyberg (S), Jessica Eng-Strömberg (S), Gun-
Britt Persson (S), Cecilia Andersson (C), Kerstin Hermansson (C), Mattias Danielsson (C), Alexander 
Andersson (C), Maj-Britt Eckerström (C), Hans Gustavsson (KD), Lisa Berglund (KD), Niklas Arvidsson 
(KD), Magnus Sjödahl (KD), Anna Svalander (L), Lars Gustaf Andersson (L), Andreas Cerny (L), Johan 
Wikander (L), Tom Andersson (MP), Anna-Karin Gunnarsson (MP), Ulf Sjösten (M), Hasse Ikävalko (M), 
Martin Nilsson (M), Anna Christensen (M), Anna-Clara Stenström (M), Pirita Isegran (M), Birgitta Bergman 
(M), Lars-Gunnar Comén (M), Urban Svenkvist (M), Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M), Marie Fridén 
(M), Nils-Åke Björklund (M), Crister Spets (SD), Olle Engström (SD), Kristian Silbvers (SD), Andreas 
Exner (SD), Ann-Charlotte Blomqvist (SD), Eva Eriksson (SD), Jan Nilsson (SD), Jonas Ellerstrand (SD), 
Leif Häggblom (SD), Anders Alftberg (SD), Lennart Andreasson (V), Peter Wiberg (V), Ida Legnemark (V), 
Inger Landström (V), Anne Rapinoja (V) och Stefan Lindborg (V).  

I de frånvarandes ställe tjänstgjorde: 

För Robert Sandberg (S)  - Andreas Ekström (S) via Teams
För Else-Marie Lindgren (KD) - Valéria Kant (KD) via Teams
För Kjell Hjalmarsson (MP)  - Tim Gahnström (MP) via Teams
För Jolly Bou Rahal (M)  - Annette Nordström (M) via Teams
För Björn Qvarnström (SD) - Niklas Hallberg (SD) via Teams
För Hans Gustavsson (KD)  - Gunilla Christoffersson (KD), jäv § 61

Närvarande ersättare via Teams 
Emina Beganovic (S), Eva Axell (S), Leif Grahn (S), Marie Sandberg (S), Sören Björklund (S), Paulina Hanafi 
(S), Nicholas Gregory (S), Anethe Tolfsson (S), Mohamed Ben Maaouia (S), Jan Idehed (C), Karl-Eric 
Nilsson (C), Gunilla Christoffersson (KD), Sven Wergård (KD), Soroush Rezai (L), Morgan Hjalmarsson 
(L), Britt-Marie Halldén (L), Per Månsson (M), Jonas Garmarp (M), Mattias Karlsson (M), Jessica Bjurén 
(M), Paul-Andre Safko (M), Lotta Löfgren Hjelm (M), Mikael Wickberg (M), Martin Sörbom (SD), Valter 
Kotsalainen (SD), Björn Malmquist (SD), Tommy Josefsson (V), Anita Spjuth (V) och Peter Lund (V). 

Peter Lund (V) lämnar sammanträdet kl 20:00. 

Sara Andersson (S) lämnar sammanträdet 20:13. Hon ersätts av Emina Beganovic (S) inför behandlingen av 
§ 64.
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Göran Larsson (MP) anländer till sammanträdet kl 21:21. 
 
Övriga 
Carl Morberg                                              kommunsekreterare 
Lars- Olof Danielsson    stadsjurist 
Anna Enochsson    valledare 
Michelle Olausson    praktikant Juridik val 
Fredrik Nilströmer    it-strateg 
Jon Hjärne     tjänsteförvaltare Ciceron 

  
Justeringens plats och tid Kommunstyrelsens stora sessionssal, Stadshuset Borås kl 14:30-14:55 
    
Tillkännagivande av Justeringen tillkännagiven på kommunens digitala anslagstavla den 26 mars 2021 
protokoll  
 
Underskrifter 
 Sekreterare Paragrafer §§ 51-72 

Carl Morberg  
  

Ordförande 
Per-Olof Höög (S)  
  

Justerare 
Ulrik Nilsson (M) Anne-Marie Ekström (L) 
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§ 51  

Val av justerande ledamöter 

Kommunfullmäktiges beslut 
Att jämte ordföranden justera protokollet utses Ulrik Nilsson (M) och Anne-
Marie Ekström (L) med Yvonne Persson (S) som ersättare.  

 

Ordföranden tillkännager att justeringen äger rum i Kommunstyrelsens stora  
sessionssal, den 26 mars kl 14:30.  
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§ 52   

Ajournering 

Kommunfullmäktiges beslut 
Fullmäktige ajournerar sammanträdet kl 19:47-19:54 och 20:50-21:00.      
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§ 53   

Anmälningsärenden 

Kommunfullmäktiges beslut 
Förteckning över till Kommunfullmäktige inkomna ärenden som av 
stadsdirektören remitterats till Kommunstyrelsen: 

 

2021-03-08 Motion av Inger Landström (V), Ida Legnemark (V), Peter Lund 
(V) och Anita Spjuth (V): Menssäkra Borås.  

 Dnr 2021-00271 1.1.1.1 
 
2021-03-17 Motion av Ida Legnemark (V): Arbetsskor till personal som har rätt 

till arbetskläder i Borås Stad. 
 Dnr 2021-00292 1.1.1.1 
 
2021-03-17 Motion av Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD): Sätt 

punkt för den osunda konkurrensen. 
 Dnr 2021-00296 1.1.1.1 
 
2021-03-17 Motion av Niklas Arvidsson (KD) och Annette Carlson (M): 

Inrätta en utrednings- och utbildningsfunktion under 
koncerninköp. 

 Dnr 2021-00297 1.1.1.1 
 
2021-03-17 Motion av Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD): 

Ansök om LOV-3-område vid Resecentrum. 
 Dnr 2021-00298 1.1.1.1 
 
Till Kommunfullmäktige har även inkommit följande ärende: 

 
2021-03-03 Länsstyrelsens beslut 2021-03-03 att utse Lars-Erik Johansson (SD) 

som ny ersättare för avgångne Kommunfullmäktigeersättare Mark 
Warnberg (SD) från och med den 25 februari 2021 till och med den 
14 oktober 2022. 

 Dnr 2021-00040 1.1.1.2  
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§ 54 Dnr KS 2021-00041 1.1.1.2 

Avsägelse av förtroendeuppdrag, entledigande och 
fyllnadsval 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, separat bilaga) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Jolly Bou Rahal (M) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i 
Kommunfullmäktige. 
 
Robert Sandberg (S) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i 
Kommunfullmäktige och som ersättare i Förskolenämnden. 
 
Kent Gustavsson (S) väljs till ersättare i Förskolenämnden till och med den 31 
december 2022. 
                    
Eva Théen-Johansson (MP) entledigas från sitt uppdrag som andre vice 
ordförande och ledamot i styrelsen för Borås Energi & Miljö AB från och med 
1 april 2021. 
 
Heli Heino Medin (L) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i styrelsen för 
Borås kommuns Parkerings AB 
 
Micael Johansson (L) väljs till ledamot i styrelsen för Borås kommuns 
Parkerings AB till och med 2022 års verksamhet. 
 
Pirita Isegran (M) väljs till ersättare i Förskolenämnden till och med den 31 
december 2022. 
 
Melina Gustafsson (M) väljs till ersättare i Gymnasie- och vuxenutbildnings-
nämnden till och med den 31 december 2022.       
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§ 55   

Inkomna interpellationer, frågor samt svar på frågor 

Kommunfullmäktiges beslut 
Frågan får ställas. 

Svaret på frågan läggs till handlingarna.         

Sammanfattning av ärendet 
Till dagens sammanträde har en fråga inkommit som fogas som bilaga till 
protokollet.             

 

2021-00299  

Fråga av Hasse Ikävalko (M) till Kommunstyrelsens ordförande 
Ulf Olsson (S) när skickas ansökan om tillstånd att använda 
trygghetsvakter vid Resecentrum?  
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) svarar på Hasse Ikävalkos (M) 
fråga. 
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§ 56 Dnr KS 2020-00248 3.2.1.0 

Avtal om samverkan mellan kommuner i Sjuhärad inom 
miljö- och hälsoskyddsområdet samt livsmedels-
området 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 41 sid B 1354) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Godkänna avtal om samverkan inom miljö- och hälsoskyddsområdet och 
livsmedelsområdet mellan kommuner i Sjuhärad.  

Kommunstyrelsens beslut 2021-02-22, § 72 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Godkänna avtal om samverkan inom miljö- och hälsoskyddsområdet och 
livsmedelsområdet mellan kommuner i Sjuhärad.      

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige godkände ett liknande förslag våren 2020. Några av de 
andra kommunerna godkände inte avtalet i tid vilket fick följden att avtalet 
förföll. Marks kommun önskade också några ändringar. Nu har därför ett nytt 
förslag tagits fram, med vissa ändringar. Chefer och jurister hos samtliga parter 
har haft möjlighet att lämna synpunkter på förslaget.  

Sammanfattning av ändringar: 

• Uppdrag ska beställas och antas skriftligen. 

• Det finns ett tillägg under § 10 om personuppgifter, som SKR hjälpt till att 
utforma.  

• § 13 om försäkring är ändrad. 

• Om alla parter inte godkänner avtalet så gäller det mellan de som har 
godkänt det. 

Utöver detta så har vissa mindre ändringar gjorts avseende ordval och 
meningsuppbyggnad.   

Avtalet omfattar miljö- och hälsoskyddsområdet och livsmedelsområdet. Målet 
med avtalet är att kunna nyttja varandras personalresurser och därigenom öka 
kapaciteten, minska sårbarheten och öka effektiviteten. Vid behov ska kom-
muner som omfattas av avtalet kunna kontakta någon av de andra kommunerna 
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för att be om hjälp. I avtalet benämns detta som att beställa uppdrag. Den 
tilltänkta uppdragstagaren har alltid rätt att inte anta uppdraget. 
Uppdragstagaren har rätt till ersättning från den andra kommunen för sitt 
arbete.  

Miljö- och konsumentnämnden anser att det vore fördelaktigt att ha en god 
samverkan med de andra kommunerna inom Sjuhäradsområdet, både för att 
kunna ta del av deras kompetens men också för att kunna sprida den kunskap 
som finns på Miljöförvaltningen. Att samordna denna samverkan genom ett 
samverkansavtal bedöms vara den bästa formen av samverkan i dagsläget, även 
om andra typer av samverkan också kan utredas parallellt.  
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§ 57 Dnr KS 2021-00109 3.1.2.2 

Försäljning av 26 575 m2 av Viared 5:1, kvarteret 
Vindtrycket, utmed Segloravägen 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 42, sid B 1366) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunen säljer 26 575 m2 av Viared 5:1 för 16 000 000 kronor till 
Lagerbolaget C 1292 AB, under namnändring till CH Square Fastighet Två AB.  

Kommunstyrelsens beslut 2021-02-22, § 77  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Kommunen säljer 26 575 m2 av Viared 5:1 för 16 000 000 kronor till Lager-
bolaget C 1292 AB, under namnändring till CH Square Fastighet Två AB.      

Sammanfattning av ärendet 
Ett köpeavtal har upprättats med Lagerbolaget C 1292 AB, under namnändring 
till CH Square Fastighet Två AB, om försäljning av 26 575 kvm av fastigheten 
Viared 5:1 i Viared.  

Köpeskillingen är 16 000 000 kronor. Kommunen terrasserar marken inför 
tillträdesdagen.  

Överlåtelsen villkoras av att köparen senast 2021-10-29 påbörjar byggnation på 
området. Köparen har för avsikt att uppföra lokaler för lager och logistik. 

Avtalet innefattar, förutom överlåtelsen, även en avsiktsförklaring om att 
kommunen ska överlåta ytterligare cirka 20 000 kvm markyta till köparen. 
Området ligger i angränsning till det område som detta köpeavtal avser. Det 
pågår arbete med att upprätta en detaljplan för att möjliggöra denna överlåtelse.           

Beslutsunderlag 
1. Köpeavtal 

2. Översiktskarta  
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§ 58 Dnr KS 2020-00458 2.6.1.1 

Kronängsparkens förskola, inhyrning  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 44, sid B 1379) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 

Godkänna Lokalförsörjningsnämndens förslag om inhyrning av förskolelokal 
Kronängsparken, Garvaregatan 15 m.fl. för Förskolenämnden från den 1 
januari 2022 med en avtalstid på 30 år och en årlig hyresnivå på 2 657 779 
kronor.    
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Niklas Hallberg (SD), Crister Spets (SD), Olle 
Engström (SD), Kristian Silbvers (SD), Andreas Exner (SD), Ann-Charlotte 
Blomqvist (SD), Eva Eriksson (SD), Jan Nilsson (SD), Jonas Ellerstrand (SD), 
Leif Häggblom (SD) och Anders Alftberg (SD) till förmån för reservationen i 
Kommunstyrelsen. 
 
Protokollsanteckning 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga.      
 
Kommunstyrelsens beslut 2021-02-22, § 81 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
 
Godkänna Lokalförsörjningsnämndens förslag om inhyrning av förskolelokal 
Kronängsparken, Garvaregatan 15 m.fl. för Förskolenämnden från den 1 
januari 2022 med en avtalstid på 30 år och en årlig hyresnivå på 2 657 779 
kronor.     
 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
besluta: Avslå ärendet om inhyrning av förskolelokal Kronängsparken, 
Garvaregatan 15 m.fl. för Förskolenämnden från den 1 januari 2022 med en 
avtalstid på 30 år och en årlig hyresnivå på 2 657 779 kronor. 
Förskolenämnden uppmanas att, tillsammans med Lokalförsörjningsnämnden, 
inkomma med underlag som styrker behovet av en nyetablering av förskola i 
området. Senast reviderad befolkningsprognos ska särskilt beaktas, samt 
ändringar i text. 
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Protokollsanteckning 
Ordföranden Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) 
lämnar en anteckning till protokollet. 
 
Sammanfattning av ärendet 
AB Bostäder har fått en markanvisning att bygga studentbostäder och förskola i 
Kronängsparken. Den planerade förskolan är planerad i plan ett och två i 
byggnaden och våningarna ovanför förskolan planeras innehålla ca 54 
studentlägenheter. Förskolan beräknas ha plats för 120 barn. I direkt anslutning 
till förskolan kommer det att finnas en inhägnad förskolegård som är avsedd 
endast för förskolan.  
Hyresvärd är AB Bostäder i Borås. Den totala kostnaden för inhyrningen enligt 
avtalsförslaget uppgår till 2 657 779 kr/år plus index. Den föreslagna avtalstiden 
är 30 år från och med 1 januari 2022. Hyran kommer att justeras ytterligare 
beroende på fastighetsägarens slutliga investering.  

Förskolenämnden kommer att debiteras en årlig schablonkostnad som uppgår 
till 2 465 420 kr/år plus index enligt Borås Stads internhyressystem.  
 
Beslutsunderlag 
1. Korrigerad handling avseende Kronängsparkens förskola från 
Lokalförsörjningsnämnden. 
2. Förskolenämndens beslut avtalsförslag Kronängsparkens förskola. 
 
Yrkanden    
Tom Andersson (MP) och Ida Legnemark (V) yrkar bifall till 
Kommunstyrelsens förslag. 
 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar bifall till reservationen i 
Kommunstyrelsen. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till reservationen i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda propo-
sition med övervägande ja bevarad.  
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§ 59 Dnr KS 2021-00140 1.1.2.25 

Redovisning av e-petitioner 2020  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 45 sid B 1391) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Redovisningen läggs till handlingarna.            

Kommunstyrelsens beslut 2021-03-08, § 96 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Redovisningen läggs till handlingarna.      

Sammanfattning av ärendet 
E-petitioner är ett enkelt sätt för medborgarna att via webben komma med 
förslag som andra medborgare kan stödja genom digital påskrift. 

Att ta del av eller skapa en egen e-petition är ett av flera sätt där individer, 
medborgargrupper och organisationer kan delta i kommunens arbete. Det ger 
medborgarna möjlighet att ta upp ärenden som är av publikt intresse och ger 
därmed politiker och tjänstemän en möjlighet att fundera över vad som 
behöver ändras inom kommunen. 

Kommunfullmäktige informeras årligen om de förslag som lämnats, på samma 
sätt som Kommunfullmäktige får information om beredningsläget för 
inlämnade motioner från ledamöterna.           

Beslutsunderlag 
1. Redovisning av e-petitioner 2020 
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§ 60 Dnr KS 2021-00113 2.4.4.0 

Donation och medel för inköp av skulpturen "Devil 
Whirls"  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 46, sid B 1407) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 

Tacksamt ta emot donerade medel av privatpersonerna Paul Frankenius och 
Joakim Hedin samt Sparbanksstiftelsen Sjuhärad för att möjliggöra inköpet av 
skulpturen DEVIL WHIRLS. 
 
Reservation 
Mot besluter reserverar sig Lennart Andreasson (V), Peter Wiberg (V), Ida 
Legnemark (V), Inger Landström (V), Anne Rapinoja (V) och Stefan Lindborg 
(V) till förmån för reservationen i Kommunstyrelsen.         
 
Kommunstyrelsens beslut 2021-03-08, § 102 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Tacksamt ta emot donerade medel av privatpersonerna Paul Frankenius och 
Joakim Hedin samt Sparbanksstiftelsen Sjuhärad för att möjliggöra inköpet av 
skulpturen DEVIL WHIRLS.      
 
Reservation 
Mot besluter reserverar sig Ida Legnemark (V) till förmån för sitt yrkande att  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Tacksamt ta emot 
donerade medel av privatpersonerna Paul Frankenius och Joakim Hedin samt 
Sparbanksstiftelsen Sjuhärad för att möjliggöra inköpet av skulpturen DEVIL 
WHIRLS. Detta under förutsättning att Donation och samarbetsavtal 
omarbetas så att det framgår att Borås Stad äger frågan om att avgöra 
skulpturens placering. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Kulturnämnden beslutar att köpa skulpturen DEVIL WHIRLS skapad av 
konstnären Alice Aycock samt rekommenderar Kommunstyrelsen och 
Kommunfullmäktige att tacksamt ta emot donerade medel av privatpersonerna 
Paul Frankenius och Joakim Hedin samt Sparbanksstiftelsen Sjuhärad för att 
möjliggöra inköpet.  

Kulturnämnden anför att under 2021 firar Borås fyrahundra år som stad. 
Jubileumsfirandet kommer ske under hela året och med en mängd olika 
aktiviteter och händelser. Kulturinslagen blir många och inte minst Borås 
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internationella konstbiennal som invigs den 29 maj kommer rikta 
uppmärksamheten mot Borås som en viktig konst- och skulpturstad. Tidigt 
föddes idén om att manifestera jubileet med ytterligare en anslående skulptur 
för permanent placering i staden. Borås är känt för sina storslagna och samtida 
skulpturer och intresset för att fortsatt lyfta fram och förstärka Borås som en 
nationellt framträdande konstarena finns i staden, inte minst hos näringslivet 
som tidigare möjliggjort flera av de verk som fått permanenta placeringar i 
staden.  

 

Beslutsunderlag 
1. KF-skrivelse 
2. Beslut från Kulturnämnden 
3. Undertecknad donation och samarbetsavtal 
 
Yrkanden 
Anna Svalander (L), Annette Carlson (M), Lars-Gustaf Andersson (L), Sara 
Andersson (S) och Cecilia Andersson (C) yrkar bifall till Kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Stefan Lindborg (V), Peter Wiberg (V) och Lennart Andreasson (V) yrkar bifall 
till reservationen i Kommunstyrelsen. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till reservationen i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda propo-
sition med övervägande ja bevarad. 
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§ 61 Dnr KS 2020-00752 3.6.7.2 

Ansökan om anläggningslån för tillbyggnad och 
renovering av föreningslokal, Bohusgatan 2 Borås: 
Korskyrkan i Borås 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 47, sid B 1414) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Korskyrkan beviljas ett anläggningslån på 1 550 000 kronor för renovering av 
ny föreningslokal. För att anläggningslånet ska betalas ut måste föreningens 
finansieringsplan infrias. Föreningen har två år på sig från beslutsdatum att 
slutredovisa arbetet.  
 
Jäv 
På grund av jäv deltar ej Hans Gustavsson (KD) i handläggning och beslut i 
detta ärende. 
 
För Hans Gustavsson (KD) tjänstgör Gunilla Christoffersson (KD). 
 
Kommunstyrelsens beslut 2020-03-08, § 104 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Korskyrkan beviljas ett anläggningslån på 1 550 000 kronor för renovering av 
ny föreningslokal. För att anläggningslånet ska betalas ut måste föreningens 
finansieringsplan infrias. Föreningen har två år på sig från beslutsdatum att 
slutredovisa arbetet. 

Jäv 

På grund av jäv deltar ej Hans Gustavsson (KD) i handläggningen av ärendet.      

Sammanfattning av ärendet 
Fritids- och folkhälsonämnden beslutar att ställa sig positiv Korskyrkans 
ansökan om anläggningslån för renovering av ny föreningslokal. Nämnden 
rekommenderar ett anläggningslån på 1 550 000 kr. För att anläggningslånet ska 
betalas ut måste föreningens finansieringsplan infrias. Föreningen har två år på 
sig från beslutsdatum att slutredovisa arbetet.  

Nämnden skriver att Korskyrkan i Borås i dagsläget har sina lokaler på 
Bohusgatan på stadsdelen Norrby. Församlingen växer och för att möta det 
ökade behovet av verksamhet har de införskaffat en närliggande fastighet i tre 
plan som är tänkt att komplettera den nuvarande. Hela investeringsutgiften 
beräknas till ca 7 550 000 kr som sedan delas upp i olika delar där förvaltningen, 
i dialog med församlingen, har gjort bedömningen att ca 50 % avser 
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ungdomsverksamheten. Anläggningslånet baseras därför på halva den totala 
investeringen, alltså 3 875 000 kr x 40 % = 1 550 000 kr.  

Korskyrkan redovisade 2019 drygt 200 aktiviteter för ungdomar 6-20 år och 
132 medlemmar i samma ålder. Samtidigt med investeringen vill föreningen i 
samverkan med många parter i området arbeta för att motverka psykisk ohälsa 
för tjejer/unga kvinnor boende på Norrby. I ett projekt till Arvsfonden vill man 
bland annat  

- Öka möjligheten för tjejer/unga kvinnor att hitta glädje, gemenskap och 
meningsfullhet  

- Öka tjejers/unga kvinnors initiativkraft och självständighet  

- Övervinna ”rädsla” för varandra. Få individer att mötas.  

Fritids- och folkhälsonämnden gör bedömningen att föreningen med denna 
investering har goda möjligheter att påverka området Norrby på ett positivt 
sätt. Stadsdelen behöver flera ”öppna mötesplatser” och tillgängliga lokaler för 
människor att trivas i. Föreningen avser också genom en avsiktsförklaring öka 
samarbetet med Borås Stad och Fritids- och folkhälsoförvaltningen. 

Borås Stad har sedan länge erbjudit det ideella föreningslivet möjligheter till s.k. 
anläggningslån som är ränte- och amorteringsfria och som avskrives gentemot 
föreningarna efter 30 år. Anläggningslånen har möjliggjort för föreningarna att 
genomföra egna investeringar som på ett värdefullt sätt kompletterat 
kommunens utbud. Lånen uppgår maximalt till 40 % av godkänd totalsumma. 
Kommunstyrelsens bedömningsgrund för att utge anläggningslån är främst att 
ur ett finansiellt- och verksamhetsmässigt perspektiv bedöma de ansökningar 
som Fritids- och folkhälsonämnden föreslår skall erhålla anläggningslån.  

Normalt skall prioriteringsordningen och den sakliga bedömningen redan vara 
gjord och därmed inte överprövas av Kommunstyrelsen. Processen är normalt 
att Fritids- och folkhälsonämnden inkommer med prioriterade förslag till 
anläggningslån i god tid före Kommunstyrelsens arbete med nästkommande års 
budget för att ge ett slutgiltigt besked i samband med budgetbeslutet i KF i 
november. Ansökan från Korskyrkan och Fritids- och folkhälsonämndens 
beslut hanns dock inte med att behandlas i den tänkta sammantagna 
bedömningen om anläggningslån 2020. Kommunstyrelsen ser ändå positivt på 
förslaget från Fritids- och folkhälsonämnden och föreslår Kommunfullmäktige 
att bevilja Korskyrkan föreslaget anläggningslån. 

Kommunstyrelsen vill i sammanhanget poängtera att genom anläggningslån till 
föreningar bidrar kommunen till en ökad föreningsmedverkan och till en 
förhållandevis låg insats får vi ut mycket verksamhet. Anläggningslånen ger 
heller normalt ingen ökad driftkostnad som belastar den kommunala budgeten 
eftersom föreningarna själva mestadels står för drift och skötsel.   
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Beslutsunderlag 
1. KF-skrivelse 

2. Beslut från Fritids- och folkhälsonämnden   
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§ 62 Dnr KS 2020-00566 3.2.1.0 

Föreskrifter för avfallshantering  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 48, sid B 1443) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Avfallsföreskrifterna antas. 

Kommunstyrelsens reglemente punkten; Avfallshantering 6§ ändras till: 
Kommunstyrelsen är den nämnd som svara för kommunens uppgifter i 
avfallsfrågor enligt 15 kap miljöbalken, förutom de myndighetsuppgifter som 
annan nämnd skall ha enligt kommunens renhållningsordning.  

Tekniska nämndens reglemente ändras med en ny sista punkt; Tekniska 
nämnden fullgör uppgiften anvisning av plats enligt Miljöbalken kap 15 och 
enligt kommunens avfallsföreskrifter.  

Kommunstyrelsens beslut 2021-03-08, § 108 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Avfallsföreskrifterna antas. 

Kommunstyrelsens reglemente punkten; Avfallshantering 6§ ändras till: 
Kommunstyrelsen är den nämnd som svara för kommunens uppgifter i 
avfallsfrågor enligt 15 kap miljöbalken, förutom de myndighetsuppgifter som 
annan nämnd skall ha enligt kommunens renhållningsordning. 

Tekniska nämndens reglemente ändras med en ny sista punkt; Tekniska 
nämnden fullgör uppgiften anvisning av plats enligt Miljöbalken kap 15 och 
enligt kommunens avfallsföreskrifter.      

Sammanfattning av ärendet 
Enligt Miljöbalken (SFS 1998:808) är varje kommun skyldig att upprätta en 
renhållningsordning, bestående av avfallsplan och avfallsföreskrifter. Arbetet 
med att ta fram en avfallsplan pågår parallellt. Arbetet med avfallsplanen sker 
regionalt och avfallsplanen är på remiss hos förvaltningar och bolag just nu. 
Avfallsplanen kommer även vara på utställning för allmänheten under mars 
månad.  

Avfallsföreskrifterna har varit på remiss hos förvaltningar och bolag och även 
på utställning för allmänheten. Efter remissen har synpunkter sammanställts 
och ändringar har gjorts i dokumentet.  

Avfallsföreskrifterna är kommunens lagtext för avfallshanteringen. 
Föreskrifterna innehåller bland annat bestämmelser om hur avfalls ska sorteras, 
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förvaras och hämtas. Avfallsföreskrifterna gäller för hushållsliknande avfall 
också kallat avfall under kommunalt ansvar. Avfallsföreskrifterna har 
genomgått en omfattande revidering jämfört med tidigare eftersom ett nytt 
insamlingssystem ska införas.  

De huvudsakliga förändringarna i föreskrifterna innebär: 

Tydligare ansvarsområden och krav vid ansökningar om undantag. 

Ökade krav på sortering enligt det nya insamlingssystemet med flerfack. 

Förbättrad arbetsmiljö vid hämtning av avfall. 

Tydligare regler och riktlinjer gällande avfallsutrymme och transportvägar.  

Under remissen så tillstyrkte de flesta nämnderna avfallsföreskrifterna. Många 
var generellt positiva eller avstod från att yttra sig men Miljö- och 
konsumentnämnden avstyrkte förslaget.  

Viktiga synpunkter från remissen: 

Flera nämnder är positiva till att föreskrifterna innebär ett tydliggörande av 
ansvarsområdena.   

Ingen av nämnderna ser det som sin uppgift att avvisa plats för 
avfallshämtning. 

Det kan bli trångt att ordna med plats för avfallshanteringen vilket kan leda till 
extra kostnader. 

Dokumentet hänvisar till lagstiftning som inte är aktuell.  

Att förtydliga ansvarsfrågan har varit en viktig fråga att utreda i arbetet och har 
undersökts både före under och efter remissen. Det har funnits en oro hos flera 
förvaltningar att det kan uppstå en jävssituation vid hantering av ansökningar 
om dispens och vid beslut om anvisning av plats. Stadsjuristen har diskuterat 
frågan med SKR och kommit fram till att det inte finns någon jävsproblematik. 
Ansvaret för hantering av dispenser har därför tilldelats Miljö- och 
konsumentnämnden som har bäst kunskap på området. På samma sätt så har 
frågan om anvisning av plats för avfallsbehållare tilldelats Tekniska nämnden. 
Justeringar i reglementen görs enligt följande:  

Kommunstyrelsens reglemente punkten; Avfallshantering 6§ ändras till: 
Kommunstyrelsen är den nämnd som svara för kommunens uppgifter i 
avfallsfrågor enligt 15 kap miljöbalken, förutom de myndighetsuppgifter som 
annan nämnd skall ha enligt kommunens renhållningsordning.  

Tekniska nämndens reglemente ändras med en ny sista punkt; Tekniska 
nämnden fullgör uppgiften anvisning av plats enligt Miljöbalken kap 15 och 
enligt kommunens avfallsföreskrifter. 

Miljö- och konsumentnämnden behöver inte ändra sitt reglemente 
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Lagstiftning på området har ändrats under processen med att ta fram 
föreskrifterna och laghänvisningar har därför ändrats efter remissen. Från 
årsskiftet 2022 kommer en ny lag där ansvaret för returpapper tilldelas 
kommunen. I samband med det så behöver avfallsföreskrifterna ändras igen 
och det finns därför en möjlighet att utvärdera hur många myndighetsbeslut 
som behövs både när det gäller undantagen och anvisning av plats.  

Beslutsunderlag 
1. Avfallsföreskrifter, 2021-02-11 

2. Remissammanställning, 2020-11-26  
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§ 63 Dnr KS 2020-00811 3.1.1.0 

Godkännande av Stadsbyggnadsprogrammet Staden 
vid parken 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 49, sid B 1487) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Stadsbyggnadsprogrammet Staden vid parken godkänns.                         

Kommunstyrelsens beslut 2021-03-08, § 110 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Stadsbyggnadsprogrammet Staden vid parken godkänns.      

Sammanfattning av ärendet 
I budget 2020 gav Kommunfullmäktige uppdrag till Samhällsbyggnadsnämnden 
att ”konkretisera förslag på att förverkliga det som i översiktsplanen kallas det 
grönblå stråket (parken genom staden) som ingår i den beslutade 
utbyggnadsstrategin. Förslagen ska redovisas till Kommunstyrelsen för beslut.” 

Under november 2020 var stadsbyggnadsprogrammet ute på en öppen remiss. 
Denna remiss besvarades av Kommunstyrelsen 2021-01-18. Kommunstyrelsen 
ansåg i beslutet att Samhällsbyggnadsnämnden genomfört det uppdrag som 
gavs av Kommunfullmäktige i budgeten för 2020. Därför föreslog 
Kommunstyrelsen Samhällsbyggnadsnämnden besluta översända det slutliga 
förslaget på stadsbyggnadsprogrammet Staden vid parken, till 
Kommunfullmäktige för godkännande.  Dock med förutsättning att 
Kommunstyrelsens synpunkter beaktades.  

Programmet har därefter justerats i enlighet med Kommunstyrelsens 
synpunkter och förtydligats på ett antal punkter, samt att en 
samrådsredogörelse bifogats programmet. Vid Samhällsbyggnadsnämndens 
sammanträde 2021-01-28 beslutades att sända det slutliga förslaget på 
stadsbyggnadsprogrammet Staden vid parken, till Kommunfullmäktige för 
godkännande. 

Programmet visar stadens ambition och vilja att tillsammans med andra aktörer 
såsom fastighetsägare och näringsliv skapa ett sammanhängande parkstråk 
genom Borås.   

Programmet ger förslag på hur organisationen kring det fortsatta arbetet med 
parken skulle kunna se ut.  

Programmet pekar vidare på ett antal viktiga frågor, som behöver hanteras i det 
fortsatta arbetet, efter att programmet godkänts i Kommunfullmäktige. Ett 
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antal fysiska och administrativa delprojekt listas i programmet. Ett av de mest 
brådskande är delprojektet finansiering. Projektet ska utreda och ta fram 
gemensamma modeller för finansiering och kompensationsåtgärder. Inom 
ramen för projektet ska även frågor om huvudmannaskap belysas och klargöras 
för att skapa tydlighet i kommande fysiska delprojekt. Arbetet ska göras i 
samarbete med fastighetsägare och näringsliv.  

Parkstråkets realiserande förutsätter en fortsatt dialog mellan 
Kommunstyrelsen, stadens förvaltningar och nämnder löpande under arbetets 
gång.  

Programmets vision om mer plats för vistelse bidrar till goda sociala och 
hälsosamma miljöer för alla i staden. Inte minst kan den säkra tillgången till 
attraktiva allmänna platser då staden förtätas. Stadsbyggnadsprogrammets 
förslag kring organisation stärker det sedan tidigare etablerade samarbetet 
mellan fastighetsägarna och kommunen kring upprustning av stråk och gator. 
Stadsbyggnadsprogrammet möjliggör ett genomförande av översiktsplanens 
strategier för gröna och blå strukturer liksom hjälpa till med att uppfylla flera 
områden i visionen, såsom exempelvis Människor möts, Livskraftig stadskärna 
m.fl.            

Beslutsunderlag 
1. Stadsbyggnadsprogram Staden vid parken, 2021-02-10 

2. Remissredogörelse Staden vid parken, 2021-02-10 

3. Samhällsbyggnadsnämndens beslut Stadsbyggnadsprogram Staden vid 
parken, 2021-02-03 

4. Remissvar samhällsbyggnadsnämnden, 2021-02-16   

 

Yrkanden 
Kerstin Hermansson (C), Bengt Bohlin (S) och Annette Carlson (M) yrkar bifall 
till Kommunstyrelsens förslag. 
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§ 64 Dnr KS 2021-00245 1.1.2.25 

Feriejobb 2021 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 50, sid B 1583) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Arbetslivsnämnden beviljas ett tillfälligt höjt kommunbidrag på 2,0 miljoner 
kronor år 2021 för att kunna tillskapa fler feriearbetsplatser.           

Kommunstyrelsens beslut 2021-03-08, § 106 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Arbetslivsnämnden beviljas ett tillfälligt höjt kommunbidrag på 2,0 miljoner 
kronor år 2021 för att kunna tillskapa fler feriearbetsplatser.      

Sammanfattning av ärendet 
Behovet av feriejobb har ökat kraftigt vilket beror på att målgruppen har ökat 
samt att ungdomsarbetslösheten stigit vilket även slår mot möjligheten att söka 
feriejobb inom näringslivet. 

Arbetslivsförvaltningen har tagit fram en plan för att genom stadens försorg 
kunna erbjuda fler feriejobb. För att tillskapa fler feriejobb och därmed möta 
önskemålen/behoven behöver Arbetslivsnämnden ett tillskott på ca 2 mnkr för 
handledningskostnader. Man kan då möta behoven på ett liknande sätt som 
2020. Alternativet till att ge nämnden ett tillskott är att begränsa målgruppen, 
t.ex. att undanta ungdomar mellan årskurs 2 och 3 på gymnasiet från 
möjligheten att få feriejobb. 

Arbetslivsnämndens presidium bedömer att nämnden inte kan rymma 
extrakostnader för fler feriejobb inom befintlig budgetram.           

Beslutsunderlag 
1. Plan för fler feriejobb och konsekvensanalys 2021-02-19 
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§ 65 Dnr KS 2017-00144 532 

Svar på motion av Kerstin Koivisto (vägvalet): Utred 
möjligheten till spårbunden pendel- och kollektivtrafik i 
Borås  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 51, sid B 1586) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motion anses besvarad            
 
Kommunstyrelsens beslut 2021-02-08, § 65 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Motion anses besvarad      

Sammanfattning av ärendet 
Kerstin Koivisto (vägvalet) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2010-
09-21 lämnat in förslaget att utreda möjligheten till spårbunden kollektivtrafik i 
och runt staden. Idag angör Kust-till kustbanan, Viskadalsbanan och 
Herrljungabanan alla Borås. Dessa banor passerar kranskommuner och 
ytterkommundelar runt Borås innerstad samt också olika stadsdelar. 
Motionären vill utreda möjligheten att nyttja dessa befintliga spår till pendel-
/spårvagnsliknande trafik. Detta för att komplettera och avlasta busstrafiken. 
Att utnyttja dessa befintliga spår och eventuellt komplettera dessa vore en stor 
miljöinvestering för kommande generationer.  
 
Västra Götalandsregionen har gjort en utredning avseende öppnandet av nya 
stationer för att åstadkomma pendeltågslikande trafik i regionen. När Västra 
Götalandsregionen skickade Västtågsutredningen på remiss svarade 
Kommunstyrelsen att det för närvarande inte var aktuellt med en nya 
järnvägsstation under de trafikeringsförutsättningar tidigare trafikutredningar 
redovisat i Västtågsutredningen (KS 2017-12-04 § 580.) 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2020-10-26 att det inte är aktuellt med en ny 
järnvägsstation i Sjömarken, under nuvarande planeringsförutsättningar. Om 
utvecklingen av Kust-till Kustbanan leder till ökade resmöjligheter och 
Sjömarken växer så kan detta komma omprövas.  
 
Borås Stad är beredd att använda befintliga spår för kollektivtrafik när 
resandeunderlaget medger detta. Även andra stationer utmed Kust-till-Kust 
banan kan vara intressanta, förutsatt att trafikeringen och tillgängligheten även  
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till Dalsjöfors kan upprätthållas. Den sammanlagda kollektivtrafikens turtäthet 
och tillgänglighet i stråken får inte försämras av eventuella nya stationer. 
 
I den pågående Åtgärdsvalsstudien (ÅVS) för Kust till kustbanan Göteborg–
Borås är syftet att besvara vilken roll det befintliga transportsystemet ska spela 
efter färdigställandet av ny stambana Göteborg - Borås.  
 
2013-12-16 beslutade Kommunstyrelsen att ge Stadskansliet i uppdrag att 
utreda konsekvenserna av införandet av Bus Rapid Transit (BRT) i Borås, en 
lösning som innebär en snabb och kapacitetsstark busslinje som är att likna med 
tågtrafik. Detta har genomförts i nära samarbete med Västra Götalandsregionen 
och Västtrafik. Flera utredningar har genomförts och slutsatsen är att renodlad 
Bus Rapid Transit i egna körfält inte är genomförbart i Borås. 
Kommunfullmäktige har i budget 2020 fattat beslut om en politiskt ledd 
utredning av kollektivtrafiken genom stadens centrala delar. Den kunskap som 
utredande av BRT har genererat kan utgöra en del av underlaget i det fortsatta 
arbetet, däremot finns inget skäl att låta Kommunstyrelsens uppdrag att utreda 
BRT kvarstå som ett separat ärende. 
Motionen anses härmed besvarad  
 
Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS 2017-12-04 Västtågsutredningen, Västra 
Götalandsregionen.  

2. Svar på E-petition: Verka för stationsläge i Sjömarken och utöka tågtrafiken 
till Göteborg, 2020-10-26 

3. Protokollsutdrag KS 2020-09-07 §348 BRT (Bus Rapid Transit) i Borås.   
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§ 66 Dnr KS 2013-00663 730 

Svar på motion av Anne-Marie Ekström (L) inför Lag om 
Valfrihetssystem (LOV) även när det gäller särskilda 
boenden för äldre och personer med funktions-
nedsättning  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 52, sid B 1589) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 

Fullmäktige anser motionen besvarad.  
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Ulrik Nilsson (M), Hans Gustavsson (KD), Lisa 
Berglund (KD), Niklas Arvidsson (KD), Valéria Kant (KD), Magnus Sjödahl 
(KD), Ulf Sjösten (M), Hasse Ikävalko (M), Martin Nilsson (M), Anna 
Christensen (M), Anna-Clara Stenström (M), Pirita Isegran (M), Birgitta 
Bergman (M), Lars-Gunnar Comén (M), Urban Svenkvist (M), Annette Carlson 
(M), Oliver Öberg (M), Marie Fridén (M), Annette Nordström (M), Nils-Åke 
Björklund (M), Crister Spets (SD), Olle Engström (SD), Kristian Silbvers (SD), 
Andreas Exner (SD), Ann-Charlotte Blomqvist (SD), Eva Eriksson (SD), Jan 
Nilsson (SD), Jonas Ellerstrand (SD), Leif Häggblom (SD), Anders Alftberg 
(SD) och Niklas Hallberg (SD) till förmån för Moderaterna och Krist-
demokraternas gemensamma reservation i Kommunstyrelsen. 
 
Vidare reserverar sig Lennart Andreasson (V), Peter Wiberg (V), Ida 
Legnemark (V), Inger Landström (V), Anne Rapinoja (V) och Stefan Lindborg 
(V) mot beslutet till förmån för Vänsterpartiets reservation i Kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsens beslut 2020-08-24, § 281 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Fullmäktige anser motionen besvarad.     

 

Mot beslutet reserverar sig Ida Legnemark (V) till förmån för sitt yrkande att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen avslås. 
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Vidare reserverar sig kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet 
Niklas Arvidsson (KD) till förmån för sitt yrkande att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Fullmäktige anser motionen besvarad. 
Ramavtal ska upphandlas för platser inom Vård- och omsorgsboende samt 
inom SoL- och LSS-boenden. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Anne-Marie Ekström (L) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2013-10-
24 lämnat in förslaget att införa valfrihet i särskilt boende för äldre och 
personer med funktionsnedsättning. Enligt förslaget skulle det ge en högre 
kvalitet, mer specialiserade boenden avseende språk och livsstil och människor 
får genom möjlighet till val bestämma över sina liv.  Dessutom ges en möjlighet 
till främst kvinnor som idag jobbar som undersköterskor att starta eget företag.  
I staden drivs ett antal boenden för äldre och för personer med 
funktionsnedsättning på entreprenad. Det finns 17 grupp- och servicebostäder 
enligt LSS som drivs i extern regi och två äldreboenden som drivs i 
entreprenadform. Samtliga boenden – utom ett som drivs som ett 
föräldrakooperativ – drivs idag av Vardaga, Frösunda Omsorg, Nytida, 
Humana eller Attendo.  

Att lämna ut en verksamhet på entreprenad innebär att kommunen i ett anbud 
ställer villkor för utförandet och utföraren lämnar ett svar till vilket pris 
utföraren vill och kan bedriva verksamheten för. Valfrihet innebär att 
kommunen sätter ett pris för utförandet eller tjänsten och den som har rätt till 
tjänsten kan välja mellan olika privata och kommunala utförare. Skillnaden 
mellan entreprenad och valfrihet ligger på vem som väljer, personen som 
behöver tjänsten eller den som har ansvaret för tjänsten. Genom att ge 
alternativ för den enskilde ges möjlighet för individen att påverka sitt liv. 

I Budget 2020 ges ett uppdrag till Kommunstyrelsen att utreda möjligheten att 
införa ram-avtal för vård- och omsorgsboenden samt LSS-boenden. Ett ram-
avtal är ett avtal som fastställer villkoren för kommande kontrakt under en 
tidsperiod. Ramavtal kan skrivas med en eller flera leverantörer beroende på 
hur ramavtalet författas. Det gör att alternativen för Borås Stad ökar. Ramavtal 
är en effektiv och användbar avtalsform om man med rimlig säkerhet kan 
förutse återkommande behov och vill planera för dem. Utredningen om ram-
avtal ska vara färdig under första halvan av 2020.  
 
Kommunstyrelsens ställningstagande 
 
Kommunstyrelsen anser motionen besvarad då finns ett budgetuppdrag som 
innebär att Kommunstyrelsen ska utreda frågan.  
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Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse, Svar på motion av Anne-Marie Ekström (L) 
”inför Lag om Valfrihetssystem (LOV) även när det gäller särskilda boenden 
för äldre och personer med funktionsnedsättning”  

2. ”Motion inför Lag om Valfrihetssystem (LOV) även när det gäller särskilda 
boenden för äldre och personer med funktionsnedsättning”, 2013-10-02. 
 
Yrkanden 
Anne-Marie Ekström (L) och Ylva Lengberg (S) yrkar bifall till 
Kommunstyrelsens förslag. 
 
Ida Legnemark (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets reservation i Kommun-
styrelsen. 
 
Niklas Arvidsson (KD) och Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Moderaterna 
och Kristdemokraternas gemensamma reservation i Kommunstyrelsen. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag, 
dels till Vänsterpartiets reservation i Kommunstyrelsen och dels till 
Moderaterna och Kristdemokraternas gemensamma reservation i Kommun-
styrelsen och finner förstnämnda proposition med övervägande ja bevarad. 
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§ 67 Dnr KS 2017-00425 456 

Svar på motion av Leif Häggblom (SD): En renare stad 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 53, sid B 1595) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar med 60 röster mot 11, 2 avstår: 

Motionen förklaras besvarad. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Niklas Hallberg (SD), Crister Spets (SD), Olle 
Engström (SD), Kristian Silbvers (SD), Andreas Exner (SD), Ann-Charlotte 
Blomqvist (SD), Eva Eriksson (SD), Jan Nilsson (SD), Jonas Ellerstrand (SD), 
Leif Häggblom (SD) och Anders Alftberg (SD) till förmån för reservationen i 
Kommunstyrelsen.  
 
Kommunstyrelsens beslut 2021-03-08, § 109 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Motionen förklaras besvarad.      
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
besluta: Att tillstyrka motionen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Leif Häggblom (SD), har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2017-05-18 
inlämnat rubricerad motion. 
 
I motionen framförs problem med Återvinningsstationerna samt fyra förslag på 
åtgärder; utökad information till invånarna om hur och vart man slänger sina 
sopor, se till att lagen om nedskräpning följs enligt miljöbalken (15 kapitlet § 30 
i Miljöbalken), ställa krav på företag och verksamhetsutövare att redovisa hur de 
hanterar sitt avfall, samt införa kameraövervakning eller övervakning genom 
patrullerande personal. 
Motionären föreslår att Borås Stad utarbetar hållbara åtgärder som leder till att 
Borås utvecklas till en renare stad. 
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När motionen kom 2017 sändes den ut till 5 av kommunens nämnder och 6 
bolag. De flesta avstod från att yttra sig, några framförde att det främst är ett 
ansvar för FTI, men att det ändå pågår ett omfattande arbete mot nedskräpning 
i staden genom ett flertal projekt och att arbetet mot nedskräpning alltid kan bli 
bättre.(se svaren i separat text, nedanstående text är en uppgradering av läget 
2021) 
  
Det pågår en mängd olika arbeten och initiativ som gör staden renare. Vilka 
projekt som pågår varierar över tid. Borås Rent och Snyggt arbetar på ett 
förtjänstfullt sätt med påverkansåtgärder där som exempel kan nämnas Mobile 
Info Center. Informationsåtgärder når invånare och företag i bostadsområden 
via aktiviteter, kampanjer, information och sociala medier liksom fysiska möten.  
  
Speciella insatser har gjorts bland annat i Norrby Billdalsgatan med en ny ÅVP 
(Återvinningsplats) som ett samarbete mellan AB Bostäder, BEM (Borås Energi 
och Miljö) och Borås Stads förvaltningsorganisation, vilket lett till att fler 
slänger rätt och får hjälp av personal från ALF (Arbetslivsförvaltningen). 
  
Flera förvaltningar samarbetar med näringslivet i att minska antalet fimpar som 
landar på stadens mark och i vatten, dels genom att tillhandahålla kärl för att 
slänga fimpar, del genom informationskampanjer i dialog med näringslivets 
aktörer. Åren 2015-2019 utsågs Borås till Årets Håll Sverige Rent kommun, där 
systematiskt samarbete kring problem med nedskräpning står i centrum. Borås 
rent och snyggt arbetar också med en app som är skapad av Borås och Håll 
Sverige rent där invånare kan felanmäla vid nedskräpning och dumpning. BEM 
och Borås stad arbetar tillsammans att städa upp och ta bort dumpningar av 
skräp som anmäls genom appen. Arbete pågår för att utvidga samarbetet mellan 
kommunens olika nämnder och bolag.  
 
Huvudansvaret för tömning och städning av ÅVS (återvinningsstation) ligger 
idag på Förpackning och tidningsinsamlingen FTI (Förpacknings- och 
tidningsinsamlingen, producenterna), som i sin tur använder sig av lokala 
entreprenörer som tömmer och städar stationerna. Ändringar kan komma 
framöver i samband med nationell lagstiftning kring bostadsnära insamling. 
Förordningen om bostadsnära insamling av förpackningar kommer att börja 
gälla 1 januari 2023 vilket innebär mer ansvar på producenterna när det gäller 
återvinning. Det kommer också att bli ett krav på att alla bostadsfastigheter ska 
ha tillgång till bostadsnära insamling av förpackningar. Detta utesluter inte ÅVS 
som FTI har ansvaret för, då dessa kommer att vara kvar men inte användas i 
samma utsträckning.  
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En ny regional avfallsplan för Boråsregionen är ute på remiss och där behandlas 
nedskräpning som ett målområde som är viktigt. 
 
Den tar även upp behov av mer återvinning i alla kommunala verksamheter och 
bättre tillgänglighet för återvinning och återbruk för invånarna. Borås stad 
deltar aktivt i framställandet av planen. 
  
Bostadsnära insamling av förpackningar ska införas för alla småhus i Borås 
(villor och fritidshus) med start våren 2021 och beräknas vara klart till år 2023. 
Detta införs med nya kärl där varje hushåll får två stycken kärl med fyrfack i 
varje kärl där de boende kan sortera matavfall, brännbart restavfall, papper-, 
plast- och metallförpackningar samt tidningar och glasförpackningar. Det 
kommer också att finnas tillgång till en elbox där man kan sortera ljuskällor och 
batterier. Detta system har visat sig vara det bästa systemet för att öka 
återvinningen och skapa bättre sortering. Ett 60-tal kommuner i Sverige har 
systemet och har fått goda resultat för kundservice och minskning av brännbart 
restavfall.  
  
Kommunstyrelsen anser att det långsiktiga arbetet som redan pågår med 
samarbete olika mellan förvaltningar och bolag är precis det som motionären 
efterfrågar. Det är ett arbete i ständig utveckling ihop med förändrade behov 
och möjligheter hos medborgare och verksamhetsutövare.     
 
Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse 
2. Motion av Leif Häggblom (SD): En renare stad 
3. Inkomna svar från 2017 på internremiss  
 
Yrkanden 
Leif Häggblom (SD) och Andreas Exner (SD) yrkar bifall till reservationen i 
Kommunstyrelsen.  
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till reservationen i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda propo-
sition med övervägande ja bevarad. Votering begärs. 
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som vill bifalla 
Kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunfullmäktige beslutat enligt reservationen i Kommunstyrelsen”. 
 
Omröstningsresultat 
Omröstning, se bilagd voteringslista nr 1. 
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§ 68 Dnr KS 2018-00911 1.1.1.1 

Svar på motion av Annette Carlson (M) och Magnus 
Sjödahl (KD): Bättre gatubelysning för ett tryggare 
Borås 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 54, sid B 1626) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen är besvarad.        

Kommunstyrelsens beslut 2021-02-22, § 80 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Motionen är besvarad.   

Sammanfattning av ärendet 
Annette Carlson (M) och Magnus Sjödahl (KD) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2018-12-19 lämnat in rubricerad motion med förslag att berörda 
nämnder uppdras att ta fram ett dokument för hela Borås där belysningens roll 
som trygghetsskapande åtgärd ges särskild vikt. Motionen har skickats på remiss 
till Tekniska nämnden och Lokalförsörjningsnämnden. 

Lokalförsörjningsnämnden beslutar tillstyrka motionen Bättre gatubelysning för 
ett tryggare Borås. Nämnden har tagit del av motionen där berörda nämnder 
uppdras ta fram ett dokument för hela Borås där belysningens roll som 
trygghetsskapande åtgärd ges särskild vikt. Arbete som redan utförts i detta är 
att man kompletterat med gårdsbelysning på mörka skolgårdar och andra 
anläggningar. Även placering av fasadbelysning på baksidor av byggnader som 
är dåligt belysta och mörka. Vid den fortsatta planeringen och anläggandet av 
belysning kommer trygghetsaspekten, placering och utförande beaktas särskilt. 

Tekniska nämnden menar att Belysningens roll som trygghetsskapande åtgärd 
är man väl medveten om. Tekniska förvaltningen har den kunskap som behövs 
för att åstadkomma ändamålsenlig belysning på olika platser varför ett särskilt 
dokument för detta ändamål inte är meningsfullt att ta fram.  

Tekniska nämnden anför att trygghetsskapande miljöer åstadkommes av att 
vidmakthålla belysningen utmed gator och i parker genom reinvestering. Det 
krävs att reinvesteringstakten ökas för detta ändamål för att ge trygga 
vistelsemiljöer. Människors upplevda otrygghet kanaliseras som idag genom 
Tekniska förvaltningens deltagande i trygghetsvandringar och stadens 
synpunktshanteringssystem och felanmälan. Generella åtgärdsplaner för 
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människors upplevda otrygghet med enbart belysning som verktyg låter sig inte 
göras då otrygghet även definieras av andra faktorer.  

Tekniska nämnden har i ett senare skede behandlat ett Initiativärende gällande 
förstärkt belysning på lekplatser där behov finns ur trygghetssynpunkt. 
Nämnden beslutade 2020-11-24 att förvaltningen uppdras att ta fram en 
handlingsplan för att förbättra och skapa trygghet i det offentliga rummet i 
Borås med initiativärendet som del i utredningen. 

Kommunstyrelsen ser trygghetsarbetet som viktigt och högt prioriterat. Det 
finns en medvetenhetenhet om att minskning av mörka och otrygga områden 
bidrar till en upplevd trygghet 

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse 

2. Remissvar från Tekniska nämnden och Lokalförsörjningsnämnden 

3. Alternativt förslag från (M) och (KD) Lokalförsörjningsnämnden 

4. Motionen  

 

Yrkanden 
Magnus Sjödahl (KD) och Annette Carlson (M) yrkar bifall till 
Kommunstyrelsens förslag. 
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§ 69 Dnr KS 2019-00279 1.1.1.1 

Svar på motion av Ida Legnemark (V): Höj kvaliteten i 
Borås Stads arbete med jämställdhetsintegrering 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 55, sid B 1638) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 

Motionen är besvarad.  
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Lennart Andreasson (V), Peter Wiberg (V), Ida 
Legnemark (V), Inger Landström (V), Anne Rapinoja (V) och Stefan Lindborg 
(V) till förmån för reservationen i Kommunstyrelsen. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2021-02-08, § 47 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Motionen är besvarad.      
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Ida Legnemark (V) till förmån för sitt yrkande att  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Att motionen 
förklaras bifallen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Ida Legnemark (V) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2019-03-21 
lämnat in förslaget att höja kvaliteten i Borås Stads arbete med jämställdhets-
integrering genom att Borås Stad ansöker om att delta i SKL:s arbete med 
jämställdhetsintegrering, Modellkommuner.  

Borås Stad arbetar idag med jämställdhetsintegrering, vars syfte är att förbättra 
verksamheterna, höja kvaliteten och säkerställa att resurser fördelas på ett 
likvärdigt sätt mellan könen oavsett bakgrund och tillhörighet.  

Motionen har remitterats till Fritids- och folkhälsonämnden och den politiska 
beredningsgruppen för medborgarinflytande.  

Fritids- och folkhälsonämnden tillstyrker motionen med tillägg om att 
förutsättningarna för deltagande bäst kan avgöras av Kommunstyrelsen. Fritids- 
och folkhälsoförvaltningen menar att förutsättningarna för deltagande i SKL:s 
Modellkommuner bör utredas i samband med att man gör en plan för hur 
Borås Stad ska arbeta med mänskliga rättigheter i ett samlat grepp.   
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Den politiska beredningsgruppen för Medborgarinflytande valde att inte yttra 
sig över motionen. 

Borås Stad har påbörjat ett arbete med att stärka, synliggöra och strukturera 
arbetet med mänskliga rättigheter, där arbetet med stärkandet av jämställdhets-
perspektivet faller väl in.  Som ett första steg i det har Borås Stad gått med i ett 
1-årigt projekt tillsammans med Emerga som är ett institut för mänskliga 
rättigheter. Projektet syftar till att stärka mänskliga rättighetsperspektivet och 
arbeta med olika perspektiv – däribland jämställdhetsperspektivet. 
Kommunstyrelsen anser därför att motionen är besvarad.  
 
Beslutsunderlag 
1. Motionen Höj kvaliteten i Borås Stads arbete med jämställdhetsintegrering, 
2019-03-21 
2. Fritids- och folkhälsonämndens yttrande, 2020-01-29 
3. Beredningsgruppen för Medborgardialogs yttrande, 2020-02-28 
4. Kommunfullmäktigeskrivelse 
 
Yrkanden 
Ida Legnemark (V) yrkar bifall till reservationen i Kommunstyrelsen. 
 
Kerstin Hermansson (C) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till reservationen i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda propo-
sition med övervägande ja bevarad.  
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§ 70 Dnr KS 2019-00528 1.1.1.1 

Svar på motion av Ida Legnemark (V): Nollvision för 
hemlösheten i Borås 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 56, sid B 1652) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 
Avslå motionen.  
 
Reservation 
Mot besluter reserverar sig Lennart Andreasson (V), Peter Wiberg (V), Ida 
Legnemark (V), Inger Landström (V), Anne Rapinoja (V) och Stefan Lindborg 
(V) till förmån för reservationen i Kommunstyrelsen.   
 
Kommunstyrelsens beslut 2021-01-18, § 10 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Avslå motionen.      
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Ida Legnemark (V) till förmån för sitt yrkande att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Att motionens första 
och tredje att-sats bifalles och att den andra att-satsen förklaras besvarad. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Ida Legnemark (V) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2019-05-22 
lämnat in motionen Nollvision för hemlösheten i Borås. Motionären föreslår att 
sociala kontrakt ska användas som ett verktyg för att minska hemlösheten i 
Borås, att socialtjänstens övergripande ansvar för bostadsfrågorna samlas under 
Individ- och familjeomsorgsnämnden och att ägardirektiven för de kommunala 
bostadsbolagen förtydligas gällande samarbete med socialtjänsten i Borås Stad.  
Motionen har skickats på remiss till Arbetslivsnämnden, Individ- och familje-
omsorgsnämnden och samtliga kommunala bostadsbolag. 
 
Arbetslivsnämnden och  Individ- och familjeomsorgsnämnden avstyrker 
motionen med hänvisning till en ny framtagen boendeprocess samt att 
ägardirektiven i dagsläget är tydliga och det inte varit några problem med att få 
fram sociala kontrakt när behovet funnits. 

Fristadbostäder AB och AB Bostäder avstyrker motionen. Bolagen har 
fungerande kontakt med Borås Stad när det kommer till frågor kring sociala 
kontrakt och anser att ägardirektivet idag, med skrivningen ”Bolaget ska 
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medverka till att det finns bostäder för utsatta och svaga grupper” tydlig och 
bra.  

AB Toarpshus och AB Sandhultsbostäder tillstyrker motionen. Bolagen ser 
positivt på ett utökat samarbete mellan socialtjänsten och de övriga bostads-
bolagen i Borås Stad för att ett bra och tydligt samarbete utvecklas i frågan. 

Viskaforshem är positiva till att Borås Stad ska ta ett övergripande ansvar för 
alla som är i behov av hjälp att skaffa en bostad men ser inte att det behöves 
något förtydligande i ägardirektiven. 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige avslå motionen med 
hänvisning till den nya boendeprocessen.  

Beslutsunderlag 
1. Motion Nollvision mot hemlösheten i Borås, 2019-05-22 

2. Fristadbostäder ABs yttrande, 2020-06-09 

3. AB Bostäders yttrande, 2020-06-16 

4. Arbetslivsförvaltningens yttrande, 2020-08-28 

5. Individ- och familjeomsorgens yttrande, 2020-09-01 

6. Viskaforshem ABs yttrande, 2020-10-09 

7. AB Sandhults yttrande, 2020-10-29 

8. AB Toarpshus yttrande, 2020-10-29 

3. Kommunfullmäktigeskrivelse 

 
Yrkanden 
Ida Legnemark (V) yrkar bifall till reservationen i Kommunstyrelsen. 
 
Ylva Lengberg (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till reservationen i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda propo-
sition med övervägande ja bevarad 

 

40



§ 71 Dnr KS 2019-01038 1.1.1.1 

Svar på motion av Morgan Hjalmarsson (L): Södra 
Torget förtjänar mer än bara bussar!  
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 57, sid B 1667) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunfullmäktige: 

Motionen avslås.  
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Ulrik Nilsson (M), Hans Gustavsson (KD), Valéria 
Kant (KD), Lisa Berglund (KD), Niklas Arvidsson (KD), Magnus Sjödahl 
(KD), Ulf Sjösten (M), Hasse Ikävalko (M), Martin Nilsson (M), Anna 
Christensen (M), Anna-Clara Stenström (M), Pirita Isegran (M), Birgitta 
Bergman (M), Lars-Gunnar Comén (M), Urban Svenkvist (M), Annette Carlson 
(M), Oliver Öberg (M), Marie Fridén (M), Nils-Åke Björklund (M) och Annette 
Nordström (M) till förmån för reservationen i Kommunstyrelsen. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2021-09-07, § 343 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Motionen avslås.      
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig kommunalrådet Annette Carlson (M) och 
kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) till förmån för sitt yrkande att  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen besvaras. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Morgan Hjalmarsson (L) har vid Kommunfullmäktiges möte 2013-12-19 
lämnat in ett förslag om att Borås Stad ska flytta busstrafiken från Södra torget 
samt göra om torget till mötesplats och utreda om en saluhall kan förläggas till 
torget. 

 
Sedan motionen lämnades in har Kommunfullmäktige fastslagit att ”Södra 
torget ska fortsätta vara nav för kollektivtrafiken och byggs om för trafik-
säkerhet och tillgänglighet.” (Borås Stads budget 2019 sidorna 46 och 61).         
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Yrkande 
Annette Carlson (M) yrkar bifall till reservationen i Kommunstyrelsen. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag 
och dels till reservationen i Kommunstyrelsen och finner förstnämnda propo-
sition med övervägande ja bevarad. 
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§ 72 Dnr KS 2021-00125 2.6.1.2 

Förhyrning av lokal i Viared för Viskastrandsgymnasiet 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 43, sid B 1374) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Godkänna Lokalförsörjningsnämndens förslag om inhyrning av lokal, 
Vinddraget 2, Företagsgatan 7-9, Viared, för Gymnasie- och vuxenutbildnings-
nämnden från den 1 november 2021 med en avtalstid på 15 år och en årlig 
hyresnivå på 3 722 161 kronor. Beslutet fattas under förutsättning att 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden godkänner avtalsförslaget.                            

Kommunstyrelsens beslut 2021-02-22, § 79 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Godkänna Lokalförsörjningsnämndens förslag om inhyrning av lokal, 
Vinddraget 2, Företagsgatan 7-9, Viared, för Gymnasie- och vuxenutbild-
ningsnämnden från den 1 november 2021 med en avtalstid på 15 år och en årlig 
hyresnivå på 3 722 161 kronor. Beslutet fattas under förutsättning att 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden godkänner avtalsförslaget.      

Sammanfattning av ärendet 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har i sin Lokalbehovsplan 2020-2022 
angett att Viskastrandsgymnasiet har behov av ytterligare lokaler för att kunna 
ta emot de som söker till deras gymnasieprogram. Fordonsprogrammets 
gymnasiesärskola och individuella program behöver ökade lokalytor för att 
utöka antalet elevplatser och möjliggöra elevernas inriktningsval. Det sker 
genom anpassning av lokaler på Företagsgatan 7-9 i anslutning till 
verksamhetens nuvarande ytor. 
 
Hyresvärd är Företagsgatans Fastighets AB. Den totala kostnaden för 
inhyrningen enligt avtalsförslaget uppgår till 3 722 161 kr/år plus index. Den 
föreslagna avtalstiden är 15 år från och med 1 november 2021. Hyran kommer 
att justeras ytterligare beroende på fastighetsägarens slutliga investering.  
 
Beslutsunderlag 
1. Lokalförsörjningsnämndens beslut om förhyrning av lokal i Viared för 
Viskastrandsgymnasiet  
 
Yrkande 
Andreas Cerny (L) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag.  
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